



RRSV | VSRN

Réseau de recherche en sciences de la vision
Vision Sciences Research Network

CRITÈRES D'ÉVALUATION / EVALUATION CRITERIA

« Mes recherches en
un clin d'œil »

« *My research in a Wink* »

PRÉSENTATION GÉNÉRALE

Le présentateur communique adéquatement de façon verbale et son langage scientifique est approprié. Son langage non verbal est exemplaire et sa présence derrière le lutrin est dynamique et professionnelle. Il utilise un support visuel adéquat : présentation originale et de qualité, créative, les messages sont percutants, visibles, les diapositives sont aérées. Le présentateur a su capter et maintenir l'attention du public. Le présentateur est dynamique et établi une belle interaction. Le présentateur favorise l'interaction avec son auditoire. Son exposé est convainquant et concis.

8 points

OVERALL APPEARANCE

The oration is delivered clearly, and the scientific language is appropriate. The non-verbal language of the speaker is exemplary and his presence behind the lectern is dynamic and professional. The visual support is well-organized and enhanced the presentation: original and quality presentation, creative, the messages are impactful, visible, the slides are airy. The presenter captured and maintained the audience's attention. *The presenter is dynamic and provides great interaction. The presenter encourages interaction with his audience. The oration is concise and compelling.*

CONNAISSANCE DE LA MATIÈRE

L'orateur a présenté clairement le contexte et l'importance de la question de recherche. Il connaît son sujet à fond. Il a adéquatement décrit les hypothèses, les résultats, l'impact de la recherche et ses conclusions.

8 points

COMPREHENSION and CONTENT

The speaker provided clear background and significance to the research question. The presenter knows his subject inside and out. The speaker clearly described the initial hypotheses, outcomes and impact of the research, and conclusions.

RESPECT DU TEMPS

La présentation n'a pas excédé **3 minutes**.

4 points

TIME MANAGEMENT

*The presentation does not exceed **3 minutes**.*

Note/Grade : ____/20



RRSV | VSRN

Réseau de recherche en sciences de la vision
Vision Sciences Research Network

CRITÈRES D'ÉVALUATION / EVALUATION CRITERIA

Présentation orale

Oral Presentation

PRÉSENTATION GÉNÉRALE

Le présentateur communique adéquatement de façon verbale et son langage scientifique est approprié. Son langage non verbal est exemplaire et sa présence derrière le lutrin est dynamique et professionnelle. Il utilise un support visuel adéquat : présentation originale et de qualité, créative, les messages sont percutants, visibles, les diapositives sont aérées. Le présentateur a su capter et maintenir l'attention du public. Le présentateur est dynamique et établit une belle interaction.

OVERALL APPEARANCE

The oration is delivered clearly, and the scientific language is appropriate. The non-verbal language of the speaker is exemplary and his presence behind the lectern is dynamic and professional. The visual support is well-organized and enhanced the presentation: original and quality presentation, creative, the messages are impactful, visible, the slides are airy. The presenter captured and maintained the audience's attention. *The presenter is dynamic and provides great interaction.*

6 points

CONNAISSANCE DE LA MATIÈRE

L'orateur a présenté clairement le contexte et l'importance de la question de recherche. Il connaît son sujet à fond. L'orateur a bien décrit la stratégie/conception de la recherche et les résultats de la recherche. Il a adéquatement décrit les hypothèses, les résultats, l'impact de la recherche et ses conclusions.

COMPREHENSION and CONTENT

The speaker provided clear background and significance to the research question. The presenter knows his subject inside and out. The speaker clearly described the research strategy/design and the results/findings of the research. The speaker clearly described the initial hypotheses, outcomes and impact of the research, and conclusions.

6 points

RÉPONSES AUX QUESTIONS

Le présentateur favorise l'interaction avec son auditoire et répond adéquatement aux questions. Cette interaction est menée de façon professionnelle, avec respect et courtoisie.

QUESTIONS

The presenter encourages interaction with his audience and responds adequately to questions. This interaction is conducted professionally, with respect and courtesy.

6 points

RESPECT DU TEMPS

La présentation n'a pas excédé **8 minutes**, excluant la période de questions.

TIME MANAGEMENT

*The presentation does not exceed **8 minutes**, excluding the question period.*

2 points

Note/Grade : ____/20



CRITÈRES D'ÉVALUATION / EVALUATION CRITERIA

Présentation par affiche

Poster Presentation

APPARENCE GÉNÉRALE

L'affiche est claire et globalement facile à lire. Les composantes de l'affiche sont organisées de manière logique. La disposition du contenu est clairement exposée, l'agencement des composantes est facile à lire. Le résumé est succinct et informatif. Les graphiques sont convainquant et les analyses statistiques sont expliquées. La conclusion et les messages clés sont faciles à identifier.

6 points

OVERALL APPEARANCE

The poster is clear and generally easy to read. The components of the poster are organized in a logical flow. The layout of the content is clearly laid out, the arrangement of the components is easy to read. The abstract succinct and informative. The graphics are convincing, and the statistical analyses are explained. The conclusion and key messages are easy to identify.

PRÉSENTATEUR + QUESTIONS

Le présentateur connaît très bien son sujet. Il décrit son affiche d'une façon claire, pertinente et bien structurée. Il répond aux hypothèses de départ. Le présentateur répond adéquatement aux questions.

6 points

POSTER PRESENTER + QUESTIONS

The presenter knows his subject inside and out. He explains the poster clearly and demonstrates content knowledge. He responds to the initial hypotheses. The presenter answers the questions adequately.

CONCLUSION

La conclusion répond aux hypothèses de départ. Le présentateur est dynamique et établit une belle interaction. Cette interaction est faite de façon professionnelle, avec respect et courtoisie.

6 points

CONCLUSION

The conclusion responds to the initial hypotheses. The presenter is dynamic and provides great interaction. This interaction is done professionally, with respect and courtesy.

RESPECT DU TEMPS

L'auteur doit présenter son affiche en **5 minutes maximum**, excluant la période de questions.

2 points

TIME MANAGEMENT

The author must present his poster in **5 minutes maximum**, excluding the question period.

Note/Grade : ___/20